
Protokół nr 8/KS/2024 

z posiedzenia Komisji ds. Szkolenia 

Polskiego Związku Jeździeckiego 

w dniu 19.11.2024 r. 

 

W posiedzeniu w trybie telekonferencji udział wzięli Członkowie Komisji: 

Marta Polaczek-Bigaj, Łukasz Lesner, Ewa Metera-Zarzycka (dołączyła o 21.10.), Piotr 

Krysmann 

Zebranie prowadziła: Marta Polaczek-Bigaj 

Protokołowała: Ewa Metera-Zarzycka 

Rozpoczęcie – godzina 20.50                     Zakończenie – godzina 22.10. 

Omówiono propozycję konieczności egzaminowania przez członków WKE przynajmniej jeden 

raz w innym ośrodku po trzech razach w tym samym.  

Głosowanie: 2 x nie, 1 x tak. 

Ustalono, że Piotr Krysmann przeprowadzi kontrolę w Ośrodku ************ według 

przygotowanej listy kontrolnej. 

Ewa Metera-Zarzycka przygotuje w ciągu najbliższych 2 tygodni poprawki do Regulaminu 

odznak, uwzględniające uwagi Marleny Grucy oraz zmiany do programu próby ujeżdżenia na 

ZOJ. Rozmawiano o podwyższeniu progu zaliczenia części ujeżdżeniowej SOJ do 6,0 pkt oraz 

wprowadzenia możliwości poprawy w przypadku uzyskania 5,5 pkt w tej części, ale 

dopuszczenia do części skokowej. Taki system miałby na celu pozwolenie osobom 

ukierunkowanym na skoki przez przeszkody na poprawienie ujeżdżenia.  

Głosowanie: 1 x za, 3 x nie.  

Większość Komisji uważa, że nie jest to właściwa droga do podniesienia poziomu wyszkolenia 

ujeżdżeniowego. Zwykle zdający poza dużymi błędami dosiadu nie przygotowują właściwie 

przejazdu, co jest powodem niezaliczenia tej części. Dobrze przygotowany przejazd przy 

dostatecznym dosiadzie i pomocach jest możliwy do przedstawienia na tym poziomie. Należy 

zastanowić się nad metodą podniesienia poziomu przygotowania ujeżdżeniowego 

egzaminowanych. 

Omówiono sprawę rozbieżności w protokołach egzaminacyjnych w ośrodku *******.  

Omówiono cennik PZJ na 2025 r. w zakresie cen poszczególnych odznak. 

Dyskutowano, że egzaminy na OJK powinny się odbywać w ośrodkach posiadających 

certyfikat PZJ. Należy wprowadzić zmiany w Regulaminie certyfikacji ośrodków w tym 

zakresie. 



Omówiono wnioski skierowane do Komisji. 

Komisja podjęła następujące decyzje i uchwały: 

Uchwała Komisji nr 13/11/2024 

Rozpatrzono wniosek o podjęcie współpracy z firmą Overhorse w zakresie udostępniania 

filmów edukacyjnych przygotowanych wraz z Magdaleną Prasek. 

Głosowanie: 4 x tak 

Uchwała Komisji nr 14/11/2024 

Rozpatrzono wniosek p. ****** ********** o nadanie ZOJ na podstawie posiadanych 

uprawnień ISP uzyskanych w 2013 r. Pan ****** posiada II klasę sportową w skokach przez 

przeszkody. W tamtym okresie egzamin końcowy na ISP był identyczny jak ZOJ w zakresie 

jazdy i teorii oraz uprawniał do wnioskowania o jej nadanie. 

Głosowanie: 3 x tak, 1 x wstrzymał się 

Rozpatrzono wniosek p. ****** ********** o nadanie ZOJ. Pani ****** posiada IRR, w 

związku z czym obowiązuje ścieżka umożliwiająca uzyskanie IJK PZJ poprzez posiadanie ZOJ 

oraz odbycie praktyk instruktorskich. 

Głosowanie: 4 x nie 

Rozpatrzono wniosek p. **** ************ o zwolnienie z części skokowej egzaminu na IS. 

Komisja nie widzi podstaw do zwolnienia. 

Głosowanie: 3 x nie, 1 x wstrzymał się 

Rozpatrzono wniosek p. ********* ************** o zaliczenie stażu pracy 5 lat od 

uzyskania uprawnień IRR. Komisja nie widzi podstaw do podjęcia takiej decyzji, obowiązuje 

5 lat od wykupienia pierwszej licencji szkoleniowca PZJ. 

Głosowanie: 4 x nie 

Rozpatrzono wniosek p. **** ********** o nadanie ZOJ na podstawie posiadanych 

uprawnień szkoleniowca ISP. Decyzja zostanie podjęta po zweryfikowaniu czy w okresie kiedy 

uzyskała uprawnienia ISP, egzamin był analogiczny jak w przypadku ZOJ. 

Rozpatrzono pisma p. ******** *********** w sprawie nieetycznego zachowania 

szkoleniowca PZJ, p. ******* ********* w dyskusji na otwartym forum internetowym. 

Komisja uznała, że nie jest w jej kompetencji rozpatrywanie słuszności skargi. Organem 

kompetentnym do jej rozpatrzenia jest Komisja Etyki PZJ lub odpowiedni sąd cywilny. 

 

 



Uchwała Komisji nr 15/11/2024 

Podjęto uchwałę, że od 1.01.2025 r. wszystkie osoby przystępujące do egzaminu na odznaki 

muszą być rozprężane przez szkoleniowca z aktualną licencją PZJ.  

Głosowanie: 4 x za  

Rozpatrzono wniosek p. ***** *********-***** o nadanie uprawnień IS PZJ na podstawie 

posiadanych uprawnień IS uzyskany w Wyższej Szkole Trenerskiej w Pruszkowie w 2018 r. 

Wnioskująca proszona jest o uzupełnienie dokumentacji tj. program kursu, wykładowcy, 

uzyskane zaliczenia poszczególnych części egzaminu końcowego. 

Rozpatrzono wniosek p. ****** ********** o nadanie uprawnień IS PZJ na podstawie 

wyników podopiecznych. Komisja informuje, że obecnie nie funkcjonuje taka ścieżka 

nadawania uprawnień. 

Na tym posiedzenie w dniu 19.11.2024 r. zakończono.  

Kolejne spotkanie zaplanowano na 26.11.2024 o godz. 21.00. 

 

Sekretarz KS        Przewodniczący KS 

Ewa Metera-Zarzycka      Marta Polaczek-Bigaj 


